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Ministru poljoprivrede

Na osnovu Nana 187 Poslovnika Skup gtine Cme Gore, Vladi Erne Gore, ministru poljoprivrede,

g.Petru Ivanovieu postavljam sljedeee

POSLANIeK0 PITANJE

Da Ii Vlada iii ministarstvo poljoprivrede namjerava preduzeti neke aktivnosti u cilju

revitalizacije maslinjaka u Vladanosu? Koje su to aktivnosti i u kom perirodu se mogu oeekivati?

OBRAZLOtENJE

Kao to je javnosti poznato u Valdanosu trenutno propada vie od 18.000 stabala maslina to je

jedinstven primjer u Evropi, a vjerovatno i u svijetu. Osim akcija koje preduzimaju volonteri,

aktivisti civilnog sektora i zaljubljenici u prirodu i svetu drvo, nadlelito ministratvo do sada nije

preduzelo nikakve konlcretne poteze kako bi se masljinjak za gtito, aistio i revitalizovao.

Odgovor traiim i u pisanoj formi.
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Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja
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SKUP§TINA CRNE GORE

POD GORICA

PREDMET: Odgovor na poslanao pitanje

Poslanik Dritan Abazovid, u pisanoj formi, postavio je sledeee poslanfeko pitanje:

"Da Ii Vlada Ministarstvo poljoprivrede namjerava preduzeti neke aktivnosti u cilju revitalizacije

maslinjaka u Valdanosu? Koje su to aktivnosti i u kom periodu se mogu aekivati?"

Uz postavljeno pitanje, priloieno je sledeee obrazloienje:

"Kao !,to je javnosti poznato u Valdanosu trenutno propada vi§e od 18.000 stabala maslina §to je

jedinstveni primjer u Evropi, a vjerovotno i u svijetu. Osim okcije koje preduzimaju volonteri,

aktivnosti civilnog sektora i zaljubljenici u prirodu i sveto drvo, nodleino ministarstvo do soda nije

preduzelo nikakve konkretne poteze kako bi se masIjinjak za gtitio, oeistio i revitalizovao."

Odgovor trail u pisanoj formi.



Na postavljeno poslanitko pitanje, Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja daje sledeti:

ODGOVOR:

Dopustite ml da na potetku, radi kompletnijeg informisanja javnosti I dijela poslanika koji moida

nijesu toliko uputeni u ovu problematiku, dam nekoliko osnovnih podataka. Povrg ina vojno-

turistiekog kompleksa Valdanos iznosi 3.580.715m2. Powtina na kojoj se nalazi 17.825 zaptiStenih

stabala maslina obuhvata 93,77ha, dok na kompletnom podrutju Valdanosa ima izmedu 70-80.000

stabala.

Potetkom 1978. godine izvriena je eksproprijacija, nakon tega masline vie nisu obradivane.

Tokom proteklih 20 godina, u vie navrata, pokugavalo se !lad rjegenje za revitalizaciju maslinade.

U tome su utestvovali Ministarstvo poljoprivrede, Ministrastva odbrane, Op gtina Ulcinj, maslinari

iz Ulcinja i drugi. Ovo napominjem kako bi shvatili, da posao revitalizacije nije lak i jednostavan.

Nesporna je einjenica da je veliki broj maslina u uvali Valdanos godinama zapu gten. Osim fto ne

plodonose i to se od njih ne proizvodi maslinovo ulje, ove masline predstavljaju opasnost, jer hi

bolestima i korovima mogle ugroziti okolne zdrave masline. lako Ministarstvo finansija ima

ingerenciju nad pomenutim zemlji gtem, a Ministarstvo odbrane obezbjeduje uvalu i objekte u njoj,

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja prepoznalo je ogorman potencijal i vainost da se ovo

zemlji gte privede namjeni. Posvetili smo se ovom pitanju sa poljoprivredenog, turistlekog i

kulturolgkog aspekta.

Ministarstvo poljoprivrede i ruralnog razvoja uradilo je project-fishe pod nazivom "Revitalizacija

zapugtenog dijela uvale Valdanos". U novembru 2013. godine, tokom zvaniene posjete EU i NATO-

u, odriao sam sastanak sa pomodnikom generalnog sekretara NATO-a za nove bezbjednosne

izazove, gospodinom Sorin Dukaruom. Tom prilikom upoznao sam gospodina Dukarua sa

predlogom projekta. Dodatno, predstavnik Ministarstva za pitanja Evropskih integracija u Briselu u

toku je sa svim daljim aktivnostima povodom rj gavanja ovog pitanja.

Predstavnici Ministarstva poljoprivrede i ruralnog razvoja takode su u ovoj i pro gloj godini nekoliko

puta obilazili zapu gteni teren, dok smo u martu ove godine uvalu Valdanos obiIi sa Generalnim



lb/

Prof.dr Pet

direktorom Medunarodnog savjeta za maslinu iz Madrida, gospodinom Jean Luis Barjol. Crna Gora

kao Elanica IOC ima mogudnost kori gtenja sufinansiranja projekata od strane pomenutog savjeta za

masline, ukoliko, naravno, prethondo ispuni sve traiene uslove.

Ministartsvo poljoprivrede potpuno je otvoreno za saradnju sa svima koji nastoje da se ovaj

problem razrije gi u skladu sa pozitivnim zakonskim propisima u Crnoj Gori i realnim izvorima

finansiranja. Ministarstvo ima kontinuiranu komunikaciju sa institucijama koje mogu dati svoj

dorpinos zapodinjanju procesa rje'tavanja predmetnog problema. ROC' je o problemu koji nije od

jute, ved koji narasta u vremenu od preko 20 godina i koji nije mogude rije giti u roku u kojem bi ml

u Ministartsvu'Zell. To, naravno, ne znali da nedemo nastaviti da 6inimo to moiemo da se

problem revitalizacije rije gi to je mogude prije.

S patovanjem,
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